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НИГИЛИСТИЧЕСКАЯ СОСТАВЛЯЮЩАЯ  
В ОЦЕНКЕ СОЦИОКУЛЬТУРНОЙ ПРОЦЕССУАЛЬНОСТИ: КОГНИТИВНЫЙ АСПЕКТ 

 
В.В. Бабошин 

 
Нигилистическое отношение к возможности познания сущности, особенностей и перспектив 

социокультурного развития находит все большую поддержку в современной философской среде. 
Содержится всесторонний анализ природы подобного когнитивного нигилизма, выявляются его 
концептуальные основания, сопоставляются наиболее влиятельные гносеологические позиции, 
существующие в научном сообществе. Автор подчеркивает несостоятельность нигилизма в качестве 
позитивной исследовательской программы и обосновывает необходимость продолжения освоения 
социокультурного пространства с применением когнитивных стратегий, построенных на принципах 
«новой рациональности» и постнеклассической интерпретации.        
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V.V. Baboshin 
The nihilistic component in the assessment of sociocultural proceduralism: cognitive aspect 

 
The nihilistic relation to the opportunity of essence cognition, peculiarities and perspectives of sociocultural 

development is more and more supported by modern philosophy. Many sided analysis of nature of such kind of 
nihilism is held, its conceptual bases are revealed, the most important gnoseological aspects are compared that exist 
in the scientific society. The author underlines the inability of nihilism as a positive investigation problem and 
grounds the necessity to continue the assimilation of sociocultural space with the help of cognitive strategies based 
on the principles of “new rationality” and postnonclassical interpretation. 
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